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Møde den: 21. september 2023, 14.15-16.15 

Sted: Via Teams 

 

 

Til stede:  

Studienævnsformand Helle Alsted Søndergaard, studieleder Kristina Risom Jespersen,  

Tom Aabo, studenterrepræsentant Jelle Van de Mosselaar og uddannelsesrådgiver Helle Ga-

briel Jensen (referent) 

 

 

Fraværende:  

Franziska Günzel-Jensen og næstformand Kenneth Skrædderdal 

 

Desuden deltog:  

Ingo Kleindienst, Malene Kaae Søgaard (BSS Studier, VEST). 

 

Dagsorden 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Meddelelser 

3. Drøftelse af evalueringer F23 

4. AI og nødvendighed af omlægning af MBA-eksamener 

5. Drøftelse af kursusbeskrivelser E24 

6. Valg til studienævnet 

7. Eventuelt 
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1. Godkendelse af dagsorden 

Der blev indstillet til, at studienævnet ændrede rækkefølgen på punkterne, således at 

punkt omkring AI og nødvendighed af omlægning af MBA-eksamener blev behand-

let før punktet Drøftelse af kursusbeskrivelser E24, da beslutninger taget under 

punktet om AI kan have indvirkning på diskussionen af kursusbeskrivelserne for 

E24.  

Dagsorden blev godkendt med denne ændring. 

 

2. Meddelelser 

Optagelsestal for E23 

Der er i 2023 tilbudt optag til 40 nye studerende på MBA og heraf er de 37 startet på 

studiet. Der har været en nedgang i ansøgningstallene på uddannelsen, men nu er 

ansøgningstallene igen oppe på 2018-niveau. Der har i 2023 været en tendens, hvor 

flere studerende begynder deres MBA-uddannelse i forårssemesteret, og vi er 

spændte på om det er et billede, som vil gentage sig fremadrettet. En sådan ændring 

kunne fx kunne hænge sammen med MUS- samtaler i efteråret, afslutning af regn-

skaber mv. 

 

Informationsmøder og MBA-årsmøde 

Der har været afholdt virtuelt infomøde om MBA-uddannelsen, med deltagelse af 15 

potentielle studerende.  

Derudover har uddannelsen afholdt arrangementet ”Hvorfor sorte tal og slow busi-

ness gør kvindelige iværksættere succesfulde” med oplæg af professor Helle Neer-

gaard. Der var tilmeldt 130 personer fordelt på fysiks fremmøde og på zoom, heraf 

deltog 80 personer på dagen. 

Der er MBA-årsmøde d. 3. oktober 2023. Der pt. 90 alumner tilmeld mødet og der vil 

være oplæg af lektor Anne Bøllingtoft og lektor Tom Aabo.   

Der vil blive afholdte endnu et informationsmøde omkring MBA-uddannelsen i no-

vember 2023.  

 

Orientering om den nye procedure for evalueringer. 

På baggrund af studienævnets diskussion af undervisningsevalueringsprincipper på 

mødet d. 15. marts 2023 har studienævns formanden og studieleder i samarbejde ud-

arbejdet en informationsmail til alle kursus ansvarlige omkring uddannelsens evalu-

eringspraksis. Denne mail er i foret sendt ud til alle kursusansvarlige og de er blevet 

fremlagt at de fremadrettet skal have mundtlige evalueringer på kurset samt at de 

skriftligt skal følge skriftligt op på den mundtlige og skriftlige evaluering og indsende 

deres egne overvejelser omkring disse til studieledelsen.  

 

Derudover er det aftalt med evalueringsteamet, at der fremadrettet også bliver evalu-

eret på undervisningen i metodedelen af kurset Masterprojekt og metode. Den første 

evaluering vil finde sted i efteråret 2023.  
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3. Drøftelse af evalueringer F23 

Punktet indeholdt en drøftelse af undervisningsevaluering fra foråret 2023. 

Alle kurser evalueres ved slutningen af et kursusforløb, dette sker på grundlag af et 

digitalt spørgeskema. Spørgeskemaet på Aarhus BSS rummer nogle fælles obligatori-

ske spørgsmål. Undervisningsevalueringen er dels et værktøj til at kvalitetssikre un-

dervisningen, dels et udviklingsværktøj for undervisere, der øger fælles viden og be-

vidsthed om, hvad der bedst understøtter de studerendes læring. 

 

Overordnet er evalueringer meget tilfredsstillende og alle kurser ligger falder inden-

for den grønne kategori i indikatormodellen. Studienævnet lagde i deres drøftelse 

særligt vægt på de følgende kurser.  

 

Finansiering 

Evalueringen på kurset er blevet betydelig bedre end de tidligere år. Det er dejligt at 

der kan måles en effekt af de indsatser, som studienævnet har igangsat i forbindelse 

med tidligere evalueringer.  

De studerende kommenterede i evalueringen på, at der er meget læsning til kurset og 

at arbejdsbelastningen er stor. Fagansvarlige Tom Aabo kommenterede på, at der 

måske skal gøres mere ud af de studerendes forståelse af, hvilke dele af bogen der er 

kursorisk læsning, som kun skal skimmes. Derudover arbejdes der på videomateriel 

til undervisningen i foråret 2024, som også gerne skulle have en positiv effekt på, 

hvordan de studerende oplever arbejdsbyrden. Studenterrepræsentant Jelle Van de 

Mosselaar kommaterede på, at selvom der er meget læsning i forbindelse med kur-

set, så opvejes det af, at der ikke er samme arbejdsmængde i forbindelse med hjem-

meopgaver som i nogle af de andre kurser. Han oplever derfor, at kurset samlet set 

har samme arbejdsbelastning som de øvrige kurser, men at denne arbejdsbelastning 

er fordelt anderledes i forbindelse med dette kursus.  

 

Forretningsmodeludvikling 

Evalueringen på dette kursus er, selvom den ligger inden for den grønne kategori i 

indikatormodellen, ikke lige så positiv som tidligere evalueringer på samme kursus. 

Derfor ønsker studienævnet at følge op på, hvorfor forårets undervisning ikke har le-

vet op til det normale niveau på kurset.  

 

Der blev i evalueringen stillet et forslag om, at der specifikt arbejdes med kommuni-

kation omkring hjemmeopgaver og eksamen. Det bør fremgå helt tydeligt i kursusbe-

skrivelsen, at den opgave der arbejdes med i løbet af semesteret og i forbindelse med 

eksamen, er en gruppeopgave. Det kan være vigtigt for nogle studerende at få lov til 

at arbejde med deres egen virksomhed. Når opgaven laves som en gruppeopgave, så 

er den kun direkte anvendelig i virksomheden for én af de studerende i gruppen.  

Derudover har der været uklarhed omkring, hvornår de studerende skulle aflevere de 

enkelte dele af opgaven, for at modtaget feedback fra underviser. I forbindelse med 

en forbedring af dette punkt forslog studenterrepræsentant Jelle Van de Mosselaar, 
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at man kigger på, hvordan man håndterer en lignende afleveringsproces på kurset 

Strategi.  

 

 

4. AI og nødvendighed af omlægning af MBA-eksamener 

Forud for mødet havde mødedeltagerne modtaget sagsfremstilling og en oversigt 

over eksamensformerne på MBA-uddannelsen.  

Studielederen fremlagde, at eksamener med tilladt adgang til internet også giver ad-

gang til evt. snyd med generativ AI. Eksamener på MBA-uddannelsen indeholder 

ofte spørgsmål, hvor de studerende skal bidrage med kontekst fra egne virksomhe-

der, hvilket er en eksamensform der i højere grad er robust overfor snyd med AI.  

 

Studielederen spurgte derfor studienævnet, om der efter deres opfattelse er kritiske 

eksamener på MBA som bør omlægges grundet generativ AI?  

Studienævnet fandt ikke, at der var problematiske eksamener på MBA-uddannelsen. 

De studerende bliver i høj grad bedt om at relatere teorier til egen praksis i virksom-

hederne, frem for at beskrive og sammenligne teorier.  

Studieleder orienterede omkring processen for faglige drøftelser med undervisere og 

kursusansvarlige om evt. tilpasninger inden for det nuværende eksamensformat, der 

kan reducere risikoen for eksamenssnyd med brug af generativ AI.  

 

Helle Alsted Søndergaard gjorde opmærksom på, at hun gerne ville gøre brug af mu-

ligheden for at ændre sin indleverede kursusbeskrivelse til faget Innovationsledelse i 

E24 på baggrund af sagsfremstillingen. Hun ønskede at medtaget generativ AI i fa-

gets læringsmål og tillade brug af generativ AI til eksamen. Det falder naturligt at 

medtage AI som en del af innovationsfaget, da virksomhederne allerede nu benytter 

AI til at understøtte deres innovationsarbejde. Dette blev bekræftet af studenterre-

præsentant Jelle van de Mosselaar, som beskrev, at han allerede bruger det i sit dag-

lige arbejde. Han tilføjede yderligere, at det var vigtigt at undervise i de begrænsnin-

ger generativ AI har samt de bias der er indlejret i AI. 

 

Helle Alsted Søndergaard varslede på vegne af Franziska Günzel-Jensen, at der også 

ville komme mindre ændringer til kursusbeskrivelsen til Den digitale organisation 

E24 på baggrund af sagsfremstillingen.  

 

5. Drøftelse af kursusbeskrivelser E24 

Studienævnet blev bedt om at godkende kursusbeskrivelserne gældende for efteråret 

2024. I drøftelsen blev der medtaget viden og erfaringer fra kursernes sidste evalue-

ring samt student panel afholdt på baggrund af fag fra efteråret 2022.  

 

Strategi E24 

Kursusbeskrivelsen blev godkendt uden kommentarer. 
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Industriøkonomi E24 

Der er fortaget gode ændringer til kursusbeskrivelsen baseret seneste evaluering. 

Kursusbeskrivelsen blev godkendt uden kommentarer. 

 

Business Intelligens E24 

Der er fortaget mange ændringer til kurset baseret seneste evaluering. 

Kurset bliver generelt løftet til et højere abstraktionsniveau, så der kommer mindre 

fokus på generering af data og mere ledelsesbrug af data. Derudover vil der fremad-

rettet være én gennemgående underviser for at sikre, at de studerende i højere grad 

oplever en rød tråd i undervisningen.  

Kursusbeskrivelsen blev godkendt uden kommentarer. 

 

Innovationsledelse E24 

Der bliver fortaget ændringer i afviklingen af kurset baseret seneste evaluering. 

Fagansvarlige har varslet en mindre redigering af læringsmålene i kursusbeskrivel-

sen på baggrund af dette mødes punkt 6 omkring AI som studienævnet godkendte. 

Studienævnet godkendt kursusbeskrivelsen på baggrund af lovning på en uddybning 

af modulbeskrivelserne samt mindre rettelser af layoutet.  

 

Den digitale organisation E24  

Fagansvarlige har varslet en mindre redigering af hjælpemidler i forbindelse med ek-

samen i kursusbeskrivelsen på baggrund af dette mødes punkt omkring AI som stu-

dienævnet godkendte. 

Studienævnet godkendt kursusbeskrivelsen på lovning om mindre rettelser i layou-

tet.  

 

6. Valg til studienævnet 
Der blev orienteret om det kommende valg til studienævnene. I november er der valg 
til studienævnet, og der skal i år både vælges VIP og studenterrepræsentanter.  
 
Vigtige dele af tidsplanen: 
Torsdag 21. september 2023 Valgcirkulæret offentliggøres på 
www.au.dk/valg. 
Fredag 6. oktober 2023 kl. 9.00 Periode for opstilling af kandidater begynder. 
Torsdag 12. oktober 2023 kl. 12.00 Frist for opstilling af kandidater. 
Mandag 13. november kl. 9.00 – torsdag 16. november 2023 kl. 16.00: Af-
holdelse af valg. 
Den samlede tidsplan kan tilgås her. 
 
Studieleder Kristina Risom Jespersen er i gang med en rundtur på efterårets fag, for 
at opfordre de studerende til at deltage i studienævnets arbejde. Derudover vil der 
blive sendt en mail ud via communityet på Brightspace omkring valget.  

 

 

7. Eventuelt 

Ikke noget til eventuelt 

http://www.au.dk/valg
https://medarbejdere.au.dk/strategi/universitetsvalg/tidsplan-2023

